
P R O T O K Ó Ł 
z obrad IX Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 27 wrze śnia 2007 r. 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni 
- Sołtysi 
- Wójt, Sekretarz i Skarbnik Gminy 
- Zaproszeni goście – Pani Mariola Epa z Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka 

Dworactwa Rolniczego w Minikowie Oddział w Przysieku. 
- pracownicy obsługujący sesję 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Żbikowski dokonał otwarcia IX Sesji 
Rady Gminy, witając wszystkich obecnych, po czym przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
 

2. Pani Mariola Epa z Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Dworactwa 
Rolniczego w Minikowie Oddział w Przysieku omówi tematykę 
dotyczącą tworzącej się Lokalnej Grupy Działania – „Razem Dla 
Powiatu Radziejowskiego”.  

 
3. Projekt uchwały w sprawie „uchwalenia Studium uwarunkowania 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów”: 
a) dyskusja,  
b) podjęcie uchwały. 

 
 

4. Projekt uchwały w sprawie „uchylenia uchwały Rady Gminy Radziejów”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

5. Projekt uchwały w sprawie „utworzenia gminnej instytucji kultury pod 
nazwą „Gminna Biblioteka Publiczna w Radziejowie z siedzibą 
w Płowcach” oraz uchwalenia jej statutu: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
6. Projekt uchwały w sprawie „zaopiniowania załącznika do uchwały 
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w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Wielospecjalistycznego Szpitala Miejskiego im. dr. E. 
Warmińskiego w Bydgoszczy”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

7. Projekt uchwały w sprawie „wyboru ławników do Sądu Rejonowego 
w Radziejowie ”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

8. Projekt uchwały w sprawie „zmiany gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii”: 

a) dyskusja,  
b) podjęcie uchwały. 
 

9. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2007 r. 
 

10. Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
11. Dyskusja. 
 
12. Składanie wniosków i interpelacji. 
 
13. Zakończenie obrad sesji. 

 
 
Ad 1 a, b, c)  Wg listy obecności w obradach uczestniczyło 15 radnych. Sesja 
jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji została wybrana Radna Grażyna Nowakowska 
14 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Protokół z obrad VIII sesji zostały wyłożone do wglądu bez odczytania. 
 
Ad. 2)  Przewodniczy Rady Gminy Stanisław Żbikowski poprosił Panią Mariolę 
Epa o przybliżenie tematyki powstawania Lokalnej Grupy Działania „Razem 
dla Powiatu Radziejowskiego” 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak prosił o serdeczne przyjęcie zaproszonego 
gościa, który bardzo dużo swej wiedzy może nam przekazań w temacie, 
w którym nie mamy żadnego doświadczenia.  
Pani Mariola Epa - na terenie powiatu radziejowskiego zaobserwowałam 
zróżnicowanie środowiska w stosunku do takich miejsc, z którymi 
współpracuję, a które mają dość blisko do dużych aglomeracji jak do 
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Bydgoszczy, czy do Torunia, aczkolwiek już takie grupy lokalne działają na 
terenie całego województwa. Na terenie powiatu radziejowskiego w żadnej 
gminie oprócz Gminy Piotków Kuj. nie ma organizacji pozarządowych. 
Organizacje pozarządowe są w gminach, w których wcześniej pracowałam 
między innymi takie jak Stowarzyszenie Rozwoju Gminy, Towarzystwo 
Rozwoju Gminy, Stowarzyszenie Kobiet Aktywnych, środowiska młodzieżowe 
też tworzą swoje organizacje. Dużym plusem tego jest to, że na cały obszar 
społeczny związany z rozwojem kultury, edukacji, życia społecznego 
przejmują organizacje pozarządowe pełniąc funkcję wspomagającą i 
uzupełniającą dla gminy. 
Jest taki program „odnowa i rozwój wsi” gdzie inwestycje mogą być 
realizowane w przedziale 25.000 zł do 500.000 zł. natomiast inwestycje 
poniżej 25.000 zł mogą być realizowane z programu Leader. Pieniądze te 
mogą wykorzystać głownie organizacje społeczne. Program Leader ma swoją 
specyfikę. Pieniądze na lata 2007 – 2013 związane z rozwojem rolnictwa 
i rozwojem obszarów wiejskich zostały podzielone na cztery grupy 
tematyczne: 
-oś gospodarcza, w której są wszelkie działania skierowane na rozwój 
rolnictwa i leśnictwa, modernizacja gospodarstw rolnych, wsparcie dla 
młodego rolnika, renty strukturalne, wszelkie działania związane 
z inwestycjami na terenach wiejskich, 
-oś środowiskowa gdzie są duże pieniądze z Unii Europejskiej na ochronę 
środowiska na obszarach wiejskich, 
-oś społeczna, celem której jest poprawa jakości życia na obszarach wiejskich 
i zróżnicowanie działalności rolniczej, w tej osi będzie bardzo ciekawe 
działanie „odnowa i rozwój wsi”. Z tego działania będą mogły korzystać 
poszczególne wsie i sołectwa. Program ten zakłada aktywny udział 
mieszkańców, mieszkańcy sami decydują co chcą robić w swoim sołectwie 
taka sama zasada obowiązuje w programie Leader, 
-oś czwarta to program Leader. 95% województwa kujawsko-pomorskiego jest 
pokryta działalnością lokalnych grup działania w ramach programu Leader. 
Jeżeli jesteśmy w programie Leader to mamy możliwość korzystania 
z dodatkowych pieniędzy, które są zagwarantowane dla osi czwartej, 
dodatkowo będą jeszcze pieniądze przeznaczone na działania z osi trzeciej 
z programu Leader. Tam gdzie są lokalne Grupy Działania tam będzie więcej 
pieniędzy np. na odnowę wsi, na tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw, na 
zróżnicowanie działalności rolniczej np. usługi na rzecz rolnictwa, 
agroturystyka. 
W tym roku będzie ogłoszony konkurs dla lokalnych grup działania i będą 
podpisane umowy na 7 lat. W naszym województwie jest duże 
zainteresowanie tym programem i dlatego Urząd Marszałkowski ogłosił 
konkurs specjalny dla tych gmin, które nie weszły do programu Leader 
wcześniej. 
Jest to ostatni moment na wykorzystanie szansy i założenie takiej grupy. 
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Radny Krzysztof Nowowiejski – czy członkowie zarządu stowarzyszenia są 
wynagradzani. 
Pani Mariola Epa –zasadą jest, że funkcja członka zarządu jest funkcją 
społeczną, ale jeżeli członek zarządu jest np. koordynatorem danego projektu 
to z racji wykonania tego projektu może otrzymać wynagrodzenie. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – był na spotkaniach grupy już w miesiącu 
marcu i grupa ta miała powstać wcześniej. 
 
Pani Mariola Epa – wiedzieliśmy, że będzie ogłoszony konkurs przez Urząd 
Marszałkowski, w związku z tym grupa inicjatywna składała wniosek dopiero 
w sierpniu. Stowarzyszenie Rozwoju Powiatu Radziejowskiego otrzymało 
około 30.000 zł na utworzenie tej grupy. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – jeżeli Gmina Radziejów będzie chciała być 
członkiem Grupy to jakie musi podjąć działania. 
 
Pani Mariola Epa – jeżeli jako Gmina będziecie chcieli przystąpić do 
Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania musicie podjąć stosowną uchwałę 
i wydelegować swojego reprezentanta. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – ważne jest aby zaangażowały się inne 
podmioty i osoby na terenie wsi i przyłączyły do grupy, ponieważ gmina nawet 
jako członek grupy nie ze wszystkich środków może korzystać. 
 
Pani Mariola Epa – członkiem grupy mogą być np. szkoły, Ochotnicze Straże 
Pożarne, Związki Wędkarskie, małe stowarzyszenia wiejskie. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – skorzystać może z programu Leader 
przedsiębiorca mały, duży ale również każdy indywidualny mieszkaniec gminy, 
a nawet sołectwo. 
 
Pani Mariola Epa – sołectwo nie ma osobowości prawnej, ale na podstawie 
uchwały zebrania wiejskiego może przystąpić do Grupy. Jednak, aby mogło 
korzystać różnych środków jak np. z odnowy wsi to występuje poprzez Gminę. 
Wniosek Składa Gmina w imieniu sołectwa. Nie są jeszcze dokładnie znane 
wszystkie procedury postępowania. 
 
Radny Jan Odważny – powinno być więcej informacji na ten temat np. przy 
ODR. 
 
Pani Mariola Epa – w waszym interesie leży dowiadywanie się o różne 
fundusze, środki z jakich możecie korzystać. Przynależność do Unii 
Europejskiej daje nam duże możliwości. Lokalna Grupa Działania „Razem dla 
Powiatu Radziejowskiego” ma pomóc w wykorzystaniu tych możliwości, a 
jednym z głównych jej celów jest odnowa i rozwój wsi dzięki unijnemu 
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wsparciu. Nie należy się zniechęcać nawet, jeżeli są ogromne trudności 
z uzyskaniem tych środków. 
W dniu 3 października będzie jeszcze jedno spotkanie w Radziejowie, na które 
zapraszam, będzie ono związane już z dokumentem jakie państwo jako 
lokalna Grupa działania musicie wypracować, a mianowicie lokalną strategię 
rozwoju. W dokumencie tym będą określone zadania jakie chcecie realizować 
w okresie programowania. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak podziękował Pani Marioli Epa za udział w Sesji 
i przedstawione informacje. 
 
 
Ad. 3 a i b) Projekt uchwały w sprawie „uchwalenia Studium uwarunkowania 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów” odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
Przewodniczący Rady Stanisław Żbikowski udzielił głosu Pani Cecylii Fechner 
jednej z głównych autorów opracowanego Studium.  
Pani Cecylia Fechner poinformowała, że prace nad Studium trwały od 2003 
roku. Termin tego opracowania się przedłużał ze względu na zmieniającą się 
w między czasie ustawę o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
Należało ponowić procedury, uzgodnienia z instytucjami. Nowa ustawa 
rozszerzyła zakres Studium wprowadzając wiele elementów, których nie było 
w starej ustawie. Na tok sporządzenia Studium składają się bloki 
postępowania takie jak: podjęcie Uchwały Rady Gminy o przystąpieniu do 
sporządzenia Studium, następnie Wójt Gminy występował do instytucji oraz 
osób fizycznych (w formie ogłoszeń na tablicy ogłoszeń) o składanie wniosków 
do Studium. Przyjmowanie wniosków zakończono w zasadzie z chwilą 
przygotowania opracowania do wydruku. Wniosków od osób fizycznych 
wpłynęło 18 i wszystkie zostały uwzględnione, natomiast 30 od instytucji, które 
również zostały uwzględnione. Studium było również konsultowane 
z Komisjami Rady Gminy i wyłożone było do publicznego wglądu. W Studium 
uwzględnione zostały ustalenia i zasady zawarte w Planie Zagospodarowania 
Przestrzennego Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Strategii Rozwoju 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Strategii Rozwoju Powiatu 
Radziejowskiego, Strategii Rozwoju Gminy Radziejów. Po dokonaniu tych 
wszystkich czynności można było projekt Studium przedłożyć Radzie do 
uchwalenia. Należy stwierdzić, że cała procedura została wykonana 
prawidłowo, jeżeli zostanie Studium zatwierdzone to zostanie ono przesłane 
w całości do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego do ostatecznej akceptacji 
i sprawdzenia wszystkich procedur. 
 
Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska- co oznacza literka R. 
 
Pani Cecylia Fechner – ponieważ teren gminy jest obszarem rolniczym tj. 
podział na obszar R1 co oznaczono obszar najlepszych glebach rolniczych, 
R2 to również dobre gleby rolnicze ale z udziałem gleb 4 klasa i niższych, na 
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których można lokalizować np. usługi, literka W oznacza obszar 
wielofunkcyjny, na którym preferuje się lokalizację wszelkich usług tj. teren 
najsłabszych gleb. 
Na dobrych glebach również można prowadzić usługi tylko są wysokie koszty 
wyłączenia tych gruntów rolnych z produkcji rolnej. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz – jakie są koszty przekwalifikowania gruntów. 
 
Pani Cecylia Fechner – co kwartał w Monitorze Polskim ogłaszana jest cena 
1 kwintala zboża i oblicza się to przeliczeniowo im wyższa klasa gruntu, tym 
opłata jest większa. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady podziękował Pani Cecylii Fechner za przybycie 
i przedstawione informacje. 
 
Ad 4 a i b) Projekt uchwały w sprawie „uchylenia uchwały Rady Gminy 
Radziejów” odczytał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Żbikowski. 
Przewodniczący Rady poinformował, że na komisjach omawiany był ten 
problem i pod względem prawnym zasadami przyznawania dopłat dla 
nauczycieli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Radziejów 
korzystających z różnych form kształcenia i dokształcania zawodowego jest 
Wójt Gminy, a nie Rada Gminy w związku z tym należy tą uchwałę uchylić.  
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 5 a i b) Projekt uchwały w sprawie „utworzenia gminnej instytucji kultury 
pod nazwą „Gminna Biblioteka Publiczna w Radziejowie z siedzibą 
w Płowcach” oraz uchwalenia jej statutu” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak poinformował zebranych, że w związku 
z przeprowadzoną kontrolą Regionalnej Izby Obrachunkowej i zaleceniami 
pokontrolnymi Biblioteki nie mogą działać od 1 stycznia 2008 roku na 
obecnych zasadach tylko w formie powołania Instytucji Kultury. Biblioteka jako 
Instytucja Kultury będzie miała osobowość prawną i większe uprawnienia niż 
dotychczas, będą również obowiązywały inne zasady rozliczania. 
Sekretarz Gminy Arleta Brochocka – Biblioteka jako Instytucja Kultury będzie 
mogła ubiegać się o dotacje.  
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 6 a i b) Projekt uchwały w sprawie „zaopiniowania załącznika do uchwały 
Nr XIII/183/07 Rady Miasta Bydgoszcz z dnia 27 czerwca 2007 r. w sprawie 
przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Wielospecjalistycznego Szpitala Miejskiego im. dr. E. Warmińskiego 
w Bydgoszczy” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 
Bandyszewski. 
Wójt Gminy zapoznał zebranych z pismem przewodnim Zastępcy Prezydenta 
Bydgoszczy Bolesława Grygorowicza, w którym informuje, że zgodnie z art. 43 
ust. 2 i 3 ustawy z dnia 30 sierpnia 1991 o zakładach opieki zdrowotnej (Dz. U. 
z 2007 r. Nr 14, poz. 89) likwidacja poszczególnych rodzajów działalności 
zakładu i udzielonych świadczeń zdrowotnych wymaga opinii właściwych 
organów w tym organów gmin. Uchwała ma charakter porządkowy. 
Radny Kazimierz Skupniewicz zwrócił uwagę, że likwidowane oddziały nie 
prowadziły działalności medycznej oraz, że wskazano dokładnie do jakich 
szpitali zostały przeniesione. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwał. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
 
Ad. 7 a i b) Projekt uchwały w sprawie „wyboru ławników do Sądu Rejonowego 
w Radziejowie” odczytał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Żbikowski. 
 
Radna Grażyna Nowakowska odczytała protokół z posiedzenia Zespołu ds. 
opiniowania kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Radziejowie 
z dnia 24 września 2007 r. Zespół w składzie: Marian Bandyszewski, Barbara 
Chojnacka, Grażyna Nowakowska, Kazimierz Skupniewicz po zapoznaniu się 
z zgromadzoną dokumentacją sporządził opinię o kandydatach na ławników 
w celu przedstawienia ich Radzie Gminy Radziejów. Kandydatami są: Witold 
Gadzinowski, Anna Lucyna Michalak, Krzysztof Adama Nowowiejski, Joanna 
Kaczmarek, Stefania Strzałkowska. Stwierdzono, że przedstawieni kandydaci 
spełniają kryteria wyboru w związku z tym otrzymują pozytywną opinię 
powołanego Zespołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Żbikowski zarządził powołanie Komisji 
Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania na ławników do Sądu 
Rejonowego w Radziejowie. 
Do Komisji Skrutacyjnej zostali zgłoszeni: 
- Radny Mirosław Linowiecki  
- Radny Andrzej Pawlak 
- Radny Władysław Śniadecki  
Przegłosowano skład komisji 12 głosami za przy 3 wstrzymujących się. 
Powołana Komisja przeprowadziła wybory ławników do Sądu Rejonowego 
w Radziejowie w głosowaniu tajnym. 
Protokół z przeprowadzenia wyboru odczytał radny Andrzej Pawlak 
stwierdzając, że zostali zgłoszeniu na ławników następujący kandydaci: 
- Witold Gadzinowski 
- Anna Lucyna Michalak 
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- Krzysztof Adam Nowowiejski 
- Joanna Kaczmarek 
- Stefania Strzałkowska 
Komisja stwierdziła, że na stan 15 radnych w głosowaniu uczestniczyło 14 
radnych, oddano głosów 14 w tym głosów nieważnych 0, głosów ważnych 14 
w tym na poszczególnych kandydatów: 
- Witold Gadzinowski   13 
- Anna Lucyna Michalak   14 
- Krzysztof Adam Nowowiejski  14 
- Joanna Kaczmarek   14 
- Stefania Strzałkowska   14 
W związku z tym, komisja stwierdziła, że w/w osoby zostały wybrane na 
ławników do Sądu Rejonowego w Radziejowie. 
W głosowaniu nie uczestniczył radny Krzysztof Nowowiejski w związku 
z kandydowaniem na ławnika. 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 8 a i b) Projekt uchwały w sprawie „zmiany gminnego programu profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii” 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Żbikowski – wpłynął wniosek o zmniejszenie 
odległości punktów sprzedaży alkoholów od obiektów między innymi 
sakralnych, szkół, w związku z tym proponuj się zmniejszenie tej odległości 
z dotychczasowych 100 metrów do 50 metrów.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 9) Sekretarz Gminy Arleta Brochocka odczytała Uchwałę Nr 163/2007 
Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 16 sierpnia 2007 r. w sprawie: wyrażenia opinii o przedłożonej przez 
Wójta Gminy Radziejów informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za 
pierwsze półrocze 2007 roku. Skład orzekający poddał ocenie i analizie 
przedłożone materiały pod względem formalno-prawnym i merytorycznym 
w powiązaniu z budżetem po zmianach. Nie stwierdzono istotnych 
nieprawidłowości oraz rozbieżności danych liczbowych wykazanych 
w poszczególnych sprawozdaniach, zachowana jest również zgodność 
rachunkowa. Wykazane wielkości w zakresie planu dochodów i wydatków 
budżetowych są zgodne z wielkościami wynikającymi z przedłożonych RIO 
uchwał: uchwały budżetowej na 2007 rok oraz uchwał i zarządzeń 
zmieniających budżet. 
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Skład Orzekający stwierdził, że dane liczbowe prezentowane w informacji 
opisowej są zgodne ze sprawozdaniami budżetowymi (statystycznymi) 
przedłożonymi RIO. 
Wykonane dochody za pierwsze półrocze br. w kwocie 4.278.685 zł stanowią 
55,83% dochodów planowanych, natomiast wykonane wydatki w kwocie 
3.623.259 zł stanowią 40,42% planowanych wydatków budżetowych. 
W toku realizacji budżetu gminy za pierwsze półrocze br. Wójt Gminy uzyskał 
dodatni wynik finansowy w wysokości 655.426 zł, przy planowanym deficycie 
budżetowym w wysokości 1.300.000 zł. 
W ocenie Składu Orzekającego stopień wykonania budżetu gminy za pierwsze 
półrocze br. nie budzi zastrzeżeń, tym samym nie stwierdza się zagrożenia dla 
prawidłowego wykonania budżety 2007 roku i opiniuje pozytywnie informację o 
przebiegu wykonania budżetu Gminy Radziejów za pierwsze półrocze 2007 
roku. 
Radny Krzysztof Nowowiejski – w przedstawionej informacji w dziale 851 w 
ochronie zdrowia jest plan w wysokości 13.213 zł, a wydano już około 8.000 zł 
na diety dla członków komisji ds. alkoholowych. 
Skarbnik Gminy Irena Szynkowska – wydatki te nie dotyczą tylko diet, ale 
również innych wydatków takich jak prowadzenie punktu AA, zakup 
czasopism. Nie przekroczymy planowanej kwoty wydatków. 
 
 
Ad. 10 a i b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Skarbnik Gminy Irena Szynkowska przekazała, że do zmian w budżecie, które 
wcześniej otrzymali radni należy dodać po stronie dochodów i wydatków kwotę 
2.260 zł na Wybory do Sejmu i Senatu (z dotacji), 21 zł na zakup 
podręczników dla dzieci rozpoczynających przygotowanie przedszkolne lub 
naukę w klasach od I do III szkoły podstawowej (z dotacji), w pomocy 
społecznej usuwanie skutków klęsk żywiołowych zmniejszono plan o kwotę 
1.382 zł (z dotacji). 
Na adaptację pomieszczeń na bibliotekę i świetlicę w Płowcach był plan na 
wydatki inwestycyjne w kwocie 44.566 zł z tego paragrafu kwotę 17.300 zł 
należy zmniejszyć i przeznaczyć dla oświaty na zakup wyposażenia dla tej 
placówki w związku z tym, że nie może to być zakup inwestycyjny tylko 
wydatki bieżące.  
Po wprowadzeniu zmian dochody zwiększyły się o kwotę 300.597 zł, a 
zmniejszyły się o kwotę 1.392 zł. Plan dochodów po zmianach wynosi 
8.012.991 zł.  
Dokonano również zmiany w planie wydatków, który wynosi 9.012.991 zł. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – czy musimy przekazywać dotację w wysokości 
1.600 zł dla Stowarzyszenia Rozwoju Powiatu Radziejowskiego. 
Radny Marian Bandyszewski uważał, że należy przekazać tą kwotę i wesprzeć 
powstającą instytucję. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały z przedstawionymi 
poprawkami Pani Skarbnik. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych przy 
1 głosie wstrzymującym się.  
 
 
Ad. 11 i 12) Radny Ireneusz Głowacki wnioskował, aby informacje jakie 
wpływają do ODR odnośnie rozwoju naszego rolnictwa były przedstawiane na 
Sesjach Rady Gminy uważając, że rolnicy nie są dostatecznie doinformowani. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski - w związku z pytaniami na poprzedniej Sesji 
dotyczącymi Spółki Wodnej przedstawił informację, co zostało już zrobione. 
Poniesiono wydatki na zakup dowodów wpłat 215 zł, zakup materiałów na 
potrzeby robót interwencyjnych 259 zł, zakup wykładziny do pomieszczenia 
spółki w Przemystce 371 zł, rejestr katastralny 17 zł, wykonanie pieczątek 
52 zł, wynagrodzenie Pana Kurkiewicza, Pana Linowieckiego i księgowej 
wydatki od maja 7.425 zł, zakupiono również zestaw niwelacyjny. Razem 
wydano 9566, 50 zł.  
Od 14 maja do końca sierpnia br. wykoszono 6885 metrów bieżących rowów, 
a jest 98 km. Prace wykonywano w Kwilnie, Kłonówku i w Płowcach. 
Spółka Wodna swą działalnością obejmuje 8193ha gruntów terenowych oraz 
99km rowów. Uchwalony budżet Spółki na 2007 rok wynosi 98.316 zł oprócz 
dotacji.  
Łącznie wykonano pracę w różnych sołectwach na obszarze 7620 metrów 
bieżących, poprawki na obszarze 80 ha. 
Złożono już wniosek do Urzędu Wojewódzkiego na dotacje. Wg otrzymanych 
informacji została nam przyznana kwota 15.000 zł, która ma wpłynąć 
w miesiącu październiku, do końca listopada dotacja musi być rozliczona. 
 
Sołtys Józef Ignasiak jak się odbywa czyszczenie rowów, czy trzeba to 
zgłaszać i gdzie, czy też sukcesywnie wszystko będzie czyszczone. Czy są 
mapki. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski mieszkańcy mają zgłoszenia przekazywać do 
sołtysa, a ten do kierownika Spółki. Mapki są częściowe, ale nie wszystkie.  
Podkreślił w związku z różnymi pytaniami na temat wynagrodzeni członków 
Zarządu, że do chwili obecnej Zarząd Spółki nie otrzymał żadnego 
wynagrodzenia, a ponosi koszty np. dojazdu. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz – kiedy zaczną wpływać pieniądze należy 
ustalić ryczałt. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – żeby uzyskać dotację składka musiała zostać 
uchwalona w wysokości minimalnej 12 zł od ha.  
Z obecnie otrzymanej dotacji będziemy chcieli zrobić niektóre przepusty, z tej 
dotacji będzie można również wyczyścić około 3 km rowów maszyną do końca 
listopada. 
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Można otrzymać wyższą dotację, ale na kompleksowy remont melioracji 
całego sołectwa. 
 
Radny Mirosław Linowiecki – pamięta czasy, kiedy nie było u nas melioracji, 
natomiast młodzi rolnicy tych czasów nie pamiętają i w należyty sposób nie 
dbają o nią. 
Należy wspierać wszystkich tych, którzy podjęli inicjatywę powstania Spółki 
Wodnej i może ona dziś funkcjonować. 
 
Ad. 13) Przewodniczący Rady podziękował wszystkim zebranym za udział 
w posiedzeniu i zamknął obrady VIII Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 

 


